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KRENULE OZIBLJNE PRIPREME ZA SKIJAŠKU SEZONU
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KRAJ ZIMSKIH PRAZNIKA: Oko 80.000 osnovaca i 50.000 srednjoškolaca krenulo je
u ponedjeljak, nakon dugih zimskih praznika, ponovo u školu. Zagrepèani su to osjetili
po poveæanim gu�vama u tramvajima, ali i po upozorenjima djelatnika PU zagrebaèke
koji i ove godine provode akciju pojaèanog opreza na prometnicama uz škole i djeèje
vrtiæe. Na tim mjestima, upozoravaju iz PU zagrebaèke, vozaèi ne smiju voziti brzinom
veæom od 40 kilometara na sat.

SINDIKAT TRA�I POMOÆ MINISTRA IVANIŠEVIÆA

Spor Grada i Zagrepèanke riješiti
prije no što bude kasno

Hrvatska udruga sindikata (HUS) uputila
je u ponedjeljak otvoreno pismo ministru
pravosuða Stjepanu Ivaniševiæu, povodom
zahtjeva Grada Zagreba za povratom 60 po-
slovnih prostora koji su iznajmljeni »Za-
grepèanka trgovini - u steèaju«.

»Na nedavno odr�anom radnom sastanku
predstavnika sindikata s predsjednicima
trgovaèkih sudova, predstavnik HUS-a upo-
zorio je na moguæe probleme koje u pro-
vedbi steèaja mo�e uzrokovati lokalna
uprava. Kao primjer naveden je steèaj Za-
grepèanka – trgovine, tvrtke koja je, za svo-
je poslovne potrebe, prije steèaja koristila
gotovo iskljuèivo prostore u vlasništvu Gra-
da Zagreba«, stoji u HUS-ovu pismu minis-
tru Ivaniševiæu. Sindikalci podsjeæaju kako
se trenutno dogaða upravo ono na što su
upozoravali.

»Gradsko poglavarstvo, odnosno grado-
naèelnik, osporavaju Zagrepèanka trgovini
u steèaju pravo da nastavkom korištenja
gradskih prostora, pokuša saèuvati radna
mjesta te zaštiti interese vjerovnika«, istièu

husovci, dodajuæi kako se nastavak koriš-
tenja prostora uvjetuje podmirenjem duga
nastalog prije steèaja, što bi predstavljalo
kazneno djelo pogodovanja jednom vjerov-
niku. Sindikalci u pismo, stoga, pitaju mi-
nistra je li sindikat u pravu kada priznaje
pravo Gradu da zahtjeva podmirenje svih
obaveza iz ugovora o najmu, ali od dana ka-
da je otvoren steèajni postupak (umanjene
za iznos obaveza koje su nastale u vrijeme
od kada se lokali ne koriste).

»Obaveze koje su nastale prije otvaranja
steèaja u Zagrepèanka – trgovinu, trebaju
se prijaviti kao potra�ivanja u steèaju, a
ako tvrtka ne podmiri raèune za razdoblje
od otvaranja steèaja, Grad tada ima pravo
zatra�iti posjed nad prostorima, u skladu s
odredbama ugovora koje je Zagrepèanka –
trgovina potpisala s Gradom, odnosno s Tr-
�nicama i veletr�nicama«, smatraju u HUS-
u, pozivajuæi ministra da davanjem miš-
ljenja pomogne �urnom rješavanju nasta-
log spora, »Prije nego bude prekasno za rje-
šavanje mirnim putem«. (mf)

SJEDNICA POGLAVARSTVA GRADA ZAPREŠIÆA

Ukinuto sufinanciranje prehrane
u osnovnim školama

Na prijedlog ravnatelja triju osnovnih
škola s podruèja grada Zaprešiæa, Pogla-
varstvo grada, na sjednici odr�anoj u po-
nedjeljak, odluèilo je ukinuti sufinanci-
ranje prehrane uèenika s pravom na 25 po-
sto gradske subvencije, kako bi sve veæem
broju socijalno ugro�ene djece bio omogu-
æen mlijeèni obrok.

Rijeè je o uèenicima s pravom na 50, 70 i
100 posto subvencije na mlijeèni obrok u
školama, èiji roditelji primaju djeèji dopla-
tak, pripadaju kategoriji invalida ili su
stradalnici domovinskog rata, a kojih je,
reèeno je u Poglavarstvu, sve veæi broj.
Zahtjev za takvom odlukom pojavio se, re-
kla je Silvija Bosner proèelnica Upravnog
odjela za društvenu djelatnost grada Za-
prešiæa, kada je ovogodišnja gradska

srdstva namijenjena školama, u iznosu od
767.000 kuna, trebalo raspodijeliti na sve
uèenike s pravom subvencije. »Pošto smo u
dogovoru s ravnateljima škola odredili
prioritete, shvatili smo da bi ukidajuæi 25
posto subvencioniranje mogli pomoæi
ugro�enijim kategorijama uèenika, a da ti-
me ne bi puno odmogli roditeljima koji su
izgubili to pravo. Rijeè je o samo svega 25
posto ili jednoj kuni po obroku, jer je eko-
nomska cijena toplog obroka po uèeniku
èetiri kune«, pojasnila je Bosner, dodavši
da je u pravcu štednje i restrikcijer, dogo-
voreno sa školama da æe ove godine
umanjiti subvencioniranje škole u prirodi,
namijenjene uèenicima ni�ih razreda os-
novne škole s dosadašnjih 50 na 40 posto.
(Alan Labus)

UTORKOM: IZ STAROGA ZAGREBA

Dama sa svjetiljkom
Piše: MIROSLAV ŠAŠIÆ

U Krimski rat koji se sredinom devet-
naestog stoljeæa vodio izmeðu Rusije

i Osmanskog carstva umiješale su se
Francuska, Engleska i Pijemont, kako bi
onemoguæili prevlast Rusije na Balkanu.
Meðu snagama engleskog ekspedicijskog
korpusa nalazila se bolnièarka Florence
Nightingale, koja se neobièno isticala bri-
gom za ranjenike. Obilazeæi ih i njegujuæi
i danju i noæu, prozvali su je »dama sa
svjetiljkom«. Njezin je po�rtvovni rad po-
taknuo osnivanje organizacije Crvenog
kri�a, a osobno je sudjelovala u osnivanju
prve škole za izobrazbu sestara pomoæni-
ca, odnosno medicinskih sestara, 1860.
godine u Londonu.

U nama bli�oj Austro-Ugarskoj monar-
hiji prvu sestrinsku školu utemeljio je ta-
da poznati kirurg Billroth u Beèu, dok je u
Zagrebu ona poèela djelovati prije punih
osamdeset godina, upravo na današnji
dan, 16. sijeènja 1921. godine. U zagrebaè-
kim su bolnicama, kao uostalom, i u dru-
gim bolnicama Europe, do tada taj te�ak i
slabo plaæen posao ponajviše obavljale
èasne sestre koje su najèešæe uèile jedna
od druge. Poèetkom sada veæ prošlog sto-
ljeæa, medicinska je znanost poèela naglo
napredovati. Briga o zdravlju poèela se
postavljati na jednu višu razinu. Otvarali
su se zdravstveni zavodi za spreèavanje i
suzbijanje raznih bolesti, posebice tada
vrlo raširene tuberkuloze. Njihovo je otva-
ranje zahtijevalo i školovanje novog profi-
la zdravstvenih djelatnika. Poticaj za os-
nutak prve Škole sestara pomoænica u
Zagrebu, a ujedno i na èitavom prostoru
Kraljevine SHS, dao je dr. Vladimir Èepu-
liæ, 1920. godine u sklopu široke akcije
suzbijanja tuberkuloze i otvaranja prvog
antituberkuloznog dispanzera. Prijedlog
su podr�ali dr. Andrija Štampar, tadašnji
naèelnik Ministarstva zdravlja i dr. Josip
Lochert, šef Zdravstvenog odsjeka. Škola
je bila smještena u Zakladnoj bolnici, a u
prvoj godini pohaðalo je èetrdeset polaz-
nica: deset iz graðanstva i trideset redov-
nica reda Sv. Vinka Paulskog i Sv., Kri�a.
Radila je prema uzoru na internat. Uèeni-
ce bi se naveèer, nakon obavljenih škol-
skih obaveza vraæale u zajednièku sobu u
Zemaljskom rodilištu u Petrovoj ulici.
Praktièan dio nastave odvijao se prijepod-
ne u Zakladnoj bolnici, a nakon ruèka u

blagovaonici bi zapoèinjala teoretska
nastava u kojoj se slušalo dvanaest pred-
meta. Na kraju školske godine polaznice
su pred posebnim povjerenstvom polagale
struèni ispit. Nakon dvije godine takvog
rada, škola je dobila na uporabu pet drve-
nih baraka u Mlinarskoj ulici. U njima je
bio organiziran smještaj i nastava, a uz
polaznice tu su stanovale i njihove nas-
tavnice. Škola se ubrzo proèula po kvali-
teti nastave i smislenosti nastavnih pro-
grama, pa joj je Rockefellerova fondacija,
koja se zalagala za širu primjenu socijal-
ne medicine, godine 1925. dodijelila zlat-
nu materijalnu pomoæ. Tim je novcem još
iste godine uz barake bio sagraðen i prvi
zidani objekt – paviljon za predavaonicu.
U jednom od drvenih paviljona bili su ure-
ðeni kemijski i bakteriološki laboratorij,
kabinet za prehranu i dijetetiku, te kabi-
net za njegu bolesnika. Time se škola iz-
digla po razini opremljenosti za izvoðenje
nastave i postala poznatom u Europi i svi-
jetu.

Paralelno s cjelokupnim razvojem na-
dograðivao se i nastavni program. Školo-
vanje je produ�eno ja tri godine, a prim-
jenjivao se fakultetski sustav provjere
znanja. Troškove školovanja snosile su
same polaznice, no ako im je uspjeh bio
najmanje vrlo dobar dr�ava im je vraæala
uplaæeni novac. Dosegnutom dobrom gla-
su škole zasigurno su pridonijeli njeni vr-
sni i struèni predavaèi. Ponajprije su to bi-
li lijeènici-specijalisti poput utemeljitelja
dr. Vladimira Èepuliæa, ali i sestre nas-
tavnice koje su svoju struènost i stekle u
njoj. Posebnu zaslugu za to ima i Jelka
Labaš, prva sestra nadstojnica, koja je di-
plomirala na Školi za sestre »Rudolfiner-
haus« u Beèu, te nastojala sliènu struèno-
st odr�ati i u Zagrebaèkoj školi. Rockefel-
lerova fondacija je 1941. godine Školi do-
dijelila novu donaciju kojom je u Mlinar-
skoj izgraðena nova dvokatna zgrada in-
ternata. Uz to èitav je niz godina stipendi-
rala velik broj uèenica, a diplomiranima
omoguæavala poslijediplomsko školo-
vanje u inozemstvu.

I tako veæ punih osamdeset godina ova
škola osposobljava nove »dame sa svjetilj-
kom«, na opæe zadovoljstvo svih nas, jer
æemo njihovu brigu zasigurno barem po-
nekad u �ivotu trebati.

PRVO OKUPLJANJE NOVOIZABRANIH ÈLANOVA VIJEÆA

Foto: Vjesnik/Ranko Markoviæ

GRAD OBASUT PLAKATIMA: Akcija
lijepljenja ukupno 17.000 plakata VIP
neta po Zagrebu i još osam hrvatskih
gradova na svim moguæim i nemoguæim
mjestima, najava je nove reklamne
kampanje VIP neta, prve privatne GSM
tvrtke, pod nazivom »Tra�i se« . Takvu
vrstu oglašavanja za proizvode široke
potrošnje još nitko nije primijenio kod
nas, a poznata je pod nazivom »gerila
plakatiranje«. No, kako iza plakatiranja
u Zagrebu, stoji najnovija ponuda za
VIP smart pretplatnike, VIP net se ob-
vezao da æe nakon završetka reklamne
kampanje sâm ukloniti plakate sa za-
branjenih mjesta. (m)

Slovenski struènjaci poma�u u izradi
projekta skijaškog centra na Sljemenu

Suradnju dogovorio zagrebaèki gradonaèelnik Milan Bandiæ s mariborskim gradonaèelnikom/Do kraja sijeènja
završetak tzv. »informativne slike Sljemena«/Ureðenje pet kilometara duge ceste iz Gornje Bistre i gradnja nove gondola-

�ièare/Do iduæe skijaške sezone bit æe završen sistem za snje�enje i osiguran dovoljan broj topova
Pripreme za poèetak izgradnje novog

skijaškog centra na Sljemenu u punom su
zamahu. Krajem prošlog tjedna na Sljeme-
nu su boravili skijaški struènjaci s Pohorja,
kako bi svojim iskustvima i idejama pomo-
gli pri izradi projekta skijaškog centra.

– Mariborski gradonaèelnik nam je u do-
govoru sa gradonaèelnikom Bandiæem po-
nudio pomoæ svojih struènjaka s Pohorja
što su tek poèeci suradnje sa Mariborom
koji æe se nastaviti u petoj brzini, rekao
nam je direktor Skijaških �ièara i novog tr-
govaèkog društva Sljeme-Medvednica,
Drago �iljak.

Do kraja sijeènja, naime, trebala bi biti
gotova »informativna slika Sljemena«, ka-
ko ju je nazvao �iljak. Ona bi uz naèine
modernizacije postojeæih skijaških staza i
�ièara ukljuèivala i prijedloge za najbolje
naèine dolaska na Sljeme, parkiranje auto-
mobila, dolaska na skijaške staze, smješta-
ja i sadr�aja koji æe privuæi i zadr�ati što
veæi broj skijaša i izletnika na Sljemenu.
Nakon toga æe se dogovoriti naèini financi-
ranja i krenuti u izradu projekata i isho-

ðenja potrebnih dozvola kako bi veæ u svib-
nju zapoèeli prvi radovi.

Kako smanjiti gu�ve
Što se tièe prometa, �iljak predla�e, s èi-

me su se slo�ili i struènjaci s Pohorja, da se
uredi postojeæa pet kilometara duga cesta
koja iz Gornje Bistre ide do samoga pod-
no�ja skijaške staze na Crvenom spustu.

– To bi uvelike pridonijelo kvaliteti ski-
janja i smanjilo gu�ve, jer sada svi prvo
moraju doæi na vrh Medvednice od kojeg
se spuštaju prema skijaškim stazama, na-
pominje �iljak. To za sobom povlaèi i iz-
gradnju manjeg parkirališta u podno�ju
Crvenog spusta te dodatni prijevoz skijaša
od Gornje Bistre do skijališta mini-busevi-
ma, dodaje. Kako bi silna masa skijaša koji
dolaze na Sljeme, u što kraæem roku i uz
što manje gu�ve, stigla na skijaške staze
�iljak predla�e i izgradnju nove �ièare-
gondole i to u dvije trase: od tunela i iz
Gornje Bistre. Na mjestu zatvorenog ka-
menoloma u Bistri trebalo bi, ukoliko se
napravi �ièara, izgraditi parkiralište. Sa-

dašnja ZET-ova �ièara, istièe �iljak, koja
ima kapacitet prijevoza 400 ljudi u sat vre-
mena ne zadovoljava potrebe u vrijeme
skijaške sezone.

– Skijaški centar zahtjeva i nove smješ-
tajne kapacitete, koje bi bilo dobro napra-
viti u ni�im dijelovima Medvednice, a ne
oko vrha koji je iovako zagušen gu�vama,
navodi nam dalje svoje zamisli �iljak. Tre-
ba stvarati nove sadr�ajne punktove po ci-
jeloj Medvednici, dodaje. Razmišlja se i o
ponovnom otvaranju vidikovca na televizij-
skom tornju.

Za sada postoje projekti za izgradnju no-
ve skijaške staze u produ�etku Zelenog
spusta kao i nove skijaške �ièare koja bi se,
u ukupnoj du�ini od 1600 metara, proteza-
la na kompletnom Zelenom spustu. Napra-
vljen je i projekt kompletnog sistema za
snje�enje.

Kako bi se on napokon završio treba još
napraviti pumpnu i kompresorsku stanicu
uz jezero u podno�ju Crvenog uspusta ko-
jima bi se transportirala voda potrebna za
umjetni snijeg.

Novi vjetrovi na Sljemenu

– Kolièina vode u postojeæem jezeru ne-
æe biti dovoljna za snje�enje svih staza te
æe biti potrebno napraviti još jedno umjet-
no jezero, rekao nam je �iljak. Sistem za
snje�enje do iduæe sezone mora biti gotov,
a moraju biti kupljeni i novi topovi, napo-
minje �iljak, kako bi skijašima osigurali
bar 100 dana skijanja.

– Svake godine 200.000 milijuna maraka
ostaje, od priprema zagrebaèkih sportaša i
rekreacije graðana, na inozemnim skijališ-
tima. Ako od te svote samo deset posto os-
tane na Sljemenu napravili smo veliki po-
sao, istièe Drago �iljak. Sretan sam što je u
izgradnju skijaškog centra ukljuèen i Ante
Kosteliæ, odlièan trener i poznavatelj ski-
jaškog sporta, koji na Sljeme mo�e dovesti
razna natjecanja i skijašku elitu, dodaje.

– S novim gradonaèelnikom na Sljemenu
su poèeli napokon puhati novi vjetrovi, re-
kao nam je �iljak.

GORDANA PETROVÈIÆ

JOSIP ÈORAK:

Sitan financijski projekt koji æe se isplatiti
veæ tijekom jedne sezone

STIPAN MATOŠ:

Na vrhu mjesta za 700 vozila, regulacija
prometa samo tijekom skijaške sezone

Kako doznajemo od zamjenika pro-
èelnika Gradskog ureda za obrazo-
vanje i šport, Josipa Èorka, na Slje-
menu se planira napraviti i velika
sportska dvorana i zdravstveni centar
kako domaæi sportaši ne bi odlazili u
inozemstvo na pripreme.

Za to su pogodne dvije lokacije:
kraj Tomislavovog doma i u Brestov-
cu (oko 150 metara ni�e od vrha na
mjestu gdje je nekada bila pluæna
bolnica).

– U Brestovcu postoji sva infras-
truktura, ali je sve devastirano i za-

pušteno, a upravo nam je cilj zausta-
viti devastaciju Sljemena i napraviti
nešto kvalitetno za zagrebaèki sport,
rekao nam je Èorak. Ako Grad veæ fi-
nancira pripreme sportaša neka no-
vac ostane u Gradu.

– Iznenadili bi se koliko je to sitan
financijski projekt koji bi se isplatio
veæ tijekom jedne sezone. Problem je
do sada bio u tome što nije bilo sluha,
naglašava Èorak. Izgradnja sportske
dvorane, optimistièki gledano, treba-
la bi zapoèeti iduæe godine, a mo�da
veæ i krajem ove. (gp)

Gotovo istovremeno s najavama o iz-
gradnji skijaškog centra na Sljemenu,
Javna ustanova Park prirode Medvedni-
ca, pokrenula je, u suradnji s Gradskim
uredom za promet i Zagrebaèkim cesta-
ma, i rješavanje prometne situacije na
Medvednici. Tijekom vikenda prebrojena
su parkirališna mjesta u vršnoj zoni (od
Hunjke do Tomislavovog doma) i snimlje-
na je prometna situacija na Sljemenu.

– Akcijom je utvrðeno da na postojeæim
parkiralištima u vršnoj zoni ima mjesta
za 700 vozila, rekao nam je pomoænik
proèelnika Gradskog ureda za promet,

Stipan Matoš. Za izgradnju novih parki-
rališnih mjesta baš i ne postoje uvjeti po-
gotovo sa stajališta zaštite prirode, doda-
je. Akcija je obavljena u svrhu propuš-
tanja onolikog broja vozila na Sljeme ko-
liko ima parkirališnih mjesta. Takva re-
gulacija prometa provodila bi se u vrije-
me skijaške sezone i kada se utvrdi poja-
èan priliv automobila, a ne svakog viken-
da i blagdana kao što se do sada najavlji-
valo. Tijekom ponedjeljka nastavljeno je
s obilje�avanjem granica Parka prirode
Medvednica i to na 74 cestovnih ulaza u
park. (gp)

ZAGREBAÈKI SPOMENAR
16. sijeènja

Priredio Miroslav Šašiæ

● 1901. godina: Puštena u promet »uz-
kotraèna parovozna �eljeznica« Zagreb
- Podsused - Samobor, duga 19 kilome-
tara. Brzina vo�nje bila je od 15 do 20 ki-
lometara na sat

● 1921. godina: Osnovna Škola za me-
dicinske sestre u Mlinarskoj ulici

● 1963. godina: U Zagrebu izmjerena
23 stupnja Celzija ispod ništice

● 1968. godina: Otvoren Djeèji odjel
na Srebrnjaku 100

● 1973. godin: Proradila Rafinerija
nafte u Zagrebu

● 1982. godina: Umro muzikolog Josip
Andreis, utemeljitelj i prvi predsjednik
Muzikološkog zavoda, urednik Muzièke
revije (1950-51), prvog izdanja Muzièke
enciklopedije (1958-63) i predsjednik
Udru�enja skladatelja Hrvatske

● 1990. godina: Privatni poduzetnici
mogu zaposliti do 50 radnika. Izvršno
vijeæe sabora prihvatilo prijedloga da se
privatnim poduzetnicima u svojim gra-
nama gospodarstva omoguæi zapošlja-
vanje do 50 radnika.

Zagrebu za treæi milenij
Europe House Zagreb i Narodni savez

Nijemaca Hrvatske obavještava da æe se od
18. sijeènja do 1. veljaèe odr�ati izlo�ba 20
likovnih umjetnika »Zagrebu za treæi mile-
nij«. Otvorenje izlo�be je u èetvrtak, 18. si-
jeènja u 18 sati, u Europskom domu Za-
greb, Jurišiæeva 1/I.

UMRLI
MIROGOJ - sprovodi 16. sijeènja:
ANÐELA KAJTNA (84) umrla 11.1., sprovod u 12.50;
IVAN ÈAVLEK (55), umro 11.1., sprovod u 13.35; ANTU -
KARLO KAIÆ (75) umro 12.1., sprovod u 14.20; BO�I-
DAR ŠKRLIN (66) umro 11.1., sprovod u 15.05; SLAVA
MOŠTAK (72) umrla 13.1., sprovod u 15.50.
MIROŠEVAC - sprovodi 16. sijeènja:
MIRA BULIÆ (42) umrla 13.1., sprovod u 14.20; VINKO
GLUHAK (65) umro 12.1., sprovod u 15.50.
KREMATORIJ - ispraæaji 16. sijeènja:
IVAN BRIŠKI (70) umro 12.1., ispraæj u 11.20; MILIJA PA-
PIÆ (73) umro 11.1., ispraæaj u 13.00; NADA GOLEŠIÆ
(69) umrla 12.1., ispraæaj u 13.20; ZORA RAÈEK ALIL
(85) mrla 12.1., ispraæaj u 13.50; DRAGUTIN DOPPLER
(73) umro 12.1., ispraæaj u 14.10; JELKA TRBOJEVIÆ
(72) umrla 10.1., ispraæaj u 14.20.
MARKUŠEVEC - sprovodi 16. sijeènja:
FRANJO TOT (72), umro 13.1., sprovod u 13.00.
ŠESTINE - sprovodi 16. sijeènja:
KREŠIMIR LJUBENKO (53) umro 11.1., sprovod u
15.00.

S konstituirajuæe sjednice u Maksimiru Foto: Vjesnik/Zlatko Kalle

Zapoèelo konstituiranje vijeæa
zagrebaèkih gradskih èetvrti

Prve konstituirajuæe sjednice šest vijeæa gradskih èetvrti/Milan Bandiæ: Va�nija od svakog
izbornog rezultata je èinjenica da graðani opet mogu odreðivati prioritete/HDZ napustio

sjednicu u Donjoj Dubravi, jer nije prihvaæen niti jedan od njihovih prijedloga, kao ni
njihov kandidat za predsjednika/Ostale konstituirajuæe sjednice u utorak i srijedu

Odr�avanjem prvih sjednica u Sesveta-
ma, Gornjoj i Donjoj Dubravi, Maksimiru,
Pešèenici i �itnjaku te Novom Zagrebu-is-
tok, u ponedjeljak je zapoèelo konstitui-
ranje vijeæa zagrebaèkih gradskih èetvrti.
Zagrebaèki gradonaèelnik Milan Bandiæ
obratio se èlanovima novoformiranih vije-
æa, naglasivši da njihovo konstituiranje
predstavlja »toèku na i« jednog od najva�ni-
jih zadataka izbornog programa koalicij-
skih stranaka.

– Obeæali smo da æemo Zagrebu nakon
osam godina vratiti mjesnu samoupravu i
to smo i uèinili. No, va�nija od svakog izbor-
nog rezultata je èinjenica da graðani opet
mogu odreðivati prioritete u svom naselju,
rekao je Bandiæ, koji od vijeæa èetvrti oèe-
kuje dnevne informacije o problemima na
odreðenom gradskom podruèju. Poglavar-
stvo æe nakon toga, rekao je, odgovoriti u
skladu s gospodarsko-socijalnim trenut-
kom. U gradskoj èetvrti Sesvete za predsje-
dnika vijeæa izabran je Stjepan Stubliæ
(HSS), a potpredsjednik je Vid Galoviæ
(SDP). Predsjednik vijeæa Gornje Dubrave
je Franjo Novosel (HSS), a potpredsjednica
je Mirjana Padovan (SDP). No, u Donjoj Du-
bravi, kao i u èetvrti Pešèenica-�itnjak,
konstituiranje vijeæa nije proteklo tako
mirno. U Dubravi je tako HDZ odluèio na-
pustiti sjednicu, buduæi da nije prihvaæen
njihov prijedlog za imenovanje Vinka Èaèi-
je za predsjednika vijeæa, kao niti jedna od
njihovih brojnih primjedbi iznesenih na po-
slovnik koji, smatraju, pru�a gradonaèelni-
ku neogranièene ovlasti.

U ponedjeljak su odr�ane i konstituiraju-
æe sjednice za vijeæa èetvrti Maksimir i No-

vi Zagreb-istok, a ostale sjednice bit æe
odraðene u utorak i srijedu. Za utorak je
tako najavljeno konstituiranje vijeæa u Do-
njem Gradu, Gornjem Gradu i Medvešèa-
ku, Trnju, Novom Zagrebu-zapad, Trešnjev-
ci-sjever i Èrnomercu. Dan kasnije, 17. si-
jeènja, kada istièe zakonski rok za konsti-
tuiranje, odr�at æe se konstituirajuæe sjed-
nice vijeæa gradskih èetvrti Podsljeme (Šes-
tine-Graèani-Markuševec), Brezovica, Treš-
njevka-jug, Podsused-Vrapèe i Stenjevec.

Uz konstituiranje vijeæa èetvrti, za ponovnu
uspostavu lokalne samouprave u gradu tre-
bale bi biti donesene još dvije odluke, veza-
ne uz financiranje i ustroj jedinica mjesne
samouprave. Buduæi da, do izmjena zakona
o lokalnoj samoupravi, zagrebaèke gradske
èetvrti nemaju pravnu osobnost, za financi-
ranje æe se privremeno morati brinuti
Gradski ured za izgradnju grada, preko ko-
jeg æe se izdvajati proraèunska sredstva za
obavljanje prioritetnih zadataka. (vf)

VIJESTI

»Noisegate« u Moèvari
U srijedu, 17. sijeènja u 20 sati, u klubu

Moèvara, Trnjanski nasip bb, odr�at æe se
koncert kanadske grupe »Noisegate«. Dio
prihoda od ulaznica namijenjen je Centru
za autizam u Dvornièiæevoj. Ulaz 15 kuna.

Likovi iz zagrebaèke
prošlosti u MGZ-u

U Muzeju grada Zagreba, Opatièka 20,
odr�avat æe se pedagoške radionice za
predškolsku i školsku djecu u kojima æe se

Predavanja u Europskom
domu 

U utorak, 16. sijeènja, s poèetkom u 20
sati, u Europskom domu odr�at æe se pre-
davanje o Sparti, u organizaciji udruge
»Nova akropola«. U srijedu, 17. sijeènja u 12
sati, u organizaciji »Udruge raèunovoða«,
na rasporedu je predavanje pod nazivom
»Novosti u pravilniku o porezu na dobit«.

Putovanje na Eros
U èetvrtak, 18. sijeènja u dvorani Tehniè-

koga muzeja, Savska cesta 18, u 18 sati,
odr�at æe se predavanje na temu »Puto-
vanje na Eros«. Predavaè je Ante Radoniæ,
voditelj planetarija, a predavanje æe biti
popraæeno dijapozitivima.

Utorak u Saloonu
U utorak, 16. sijeènja, u disko klubu Sa-

loon, odr�at æe se program pod nazivom
Ruby Tuesday Rock Session, uz nastup »Vi-
rusa«. D. J. Damir Bencariæ.

Upisi u Modernu glazbenu
školu 

Moderna glazbena škola, Kaèiæeva 5,
ovih dana upisuje u teèajeve za glazbenu i
englesku igraonicu. Te igraonice zamišlje-
ne su kao dvogodišnji programi kojima su
obuhvaæeni glazbeni i jezièni sadr�aji
primjereni djeci od 4 do 7 godina. Ovi pro-
grami idealna su priprema za nastavak
glazbenog i jeziènog školovanja. Termini
su dva puta tjedno po jedan školski sat. Is-
ta škola organizira i šestogodišnje progra-
me poput škole gitare i škole synthesizera,

namijenjene školskoj djeci i mlade�i. Ter-
mini su jednom tjedno po dva školska sata.
Informacije na tel: 484 66 93.

izraðivati fašnièke maske. Naziv radionica
je »Likovi iz zagrebaèke prošlosti«, a odr�a-
vat æe se od 16. do 19. sijeènja, te od 23. do
26. sijeènja, u vremenu od 10 do 13 sati. U
nedjelju, 28. sijeènja u MGZ-u otvara se li-
kovna izlo�ba »Moj kvart u novom stolje-
æu«.


